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Referat af bestyrelsesmøde 
Onsdag d. 13. marts 2024 kl. 17 på Engskolen 

 
Forældrerepræsentanter skolebestyrelse: Lotte Rask Bak Pedersen (Willum Gr 6x), Charlotte Smith Nymand (Conrad 
Gr 6x), Farina Shoaib (Yusef Gr 3), Christian Dupont (Antonia Gr 8), Claudia Kabell Bjerrum (Noah Gr 6x), suppleant 
Mette Christine Jørgensen (Bertil Kl Æ23), suppleant Misha Eiberg (Anker Gr 1) 
Forældrerepræsentanter forældreråd: Anja Krag Kristensen (Benjamin Kl M3), Sabine Mariager (Elias Kl M1), 
suppleant Christina Philip (Silas Gr 6y),  
Afbud: Solvejg Petot (Sofus Gr 6x) suppleant Gorm Wisweh (Wilhelm Gr 3) 
 
Personalerepræsentanter: Inge Kyed (Kl M2), Morten Henriksen (Gr 7x), Maria Wieland Niemann (Kl Æ23), Natascha 
Nonsgjogv Kreisø (Gr 6x) 
Ledelsesrepræsentanter: Lonnie Skytte Bechmann, Marianne Malmkjær-Mørch, Annemette Ryge 

 
DAGSORDEN 
 

0) Vi starter med at spise sammen 
 

  20 min 

1) Nyt fra elevrådet 
 

 Elevrådet og 
Natascha 

20 min 

Referat: 
 
Elevrådet havde en liste med forslag og ønsker til fremtiden. 
Lonnie deltager på et elevrådsmøde i foråret og får en snak med 
elevrådet om hvilke forslag/ønsker der kan muliggøres. 
Et ønske var at få malet graffiti på boldbanen – obs på at der er 
én fra Game der laver kurser i graffiti. 
 

   

2) Godkendelse af dagsordenen 
 

 Marianne 5 min 

Referat: 
Ingen kommentarer  

   

3) Økonomi 
- Økonomiafslutning 2023 
- Budget 2024 

 
Økonomiafslutning udsendt til information. Budget 24 
vedhæftes denne indkaldelse. 
 

Information Lonnie 15 min 

Referat: 
Økonomiafslutning 2023: Lonnie orienterede om 
økonomiafslutningen for skole og fritidsdel. Vi går nærmest i nul 
både i skole og fritidsdel 
 
Budget 2024: Der er taget udgangspunkt i dette års forbrug. 
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De kommunalt udmeldte besparelser bliver indeholdt i via de 
besparelser skolen skulle indhente i 2023. 
 
I indeværende år bliver madskolens regnskab en særskilt post,  
da det politisk er ønsket synliggjort hvad madskolen koster. Det 
er ikke klart hvad baggrunden for dette er.  
 

4) Proces i forhold til den meget lille elevgruppe i nuværende 
M1 (Punktet blev kort præsenteret på sidste 
bestyrelsesmøde) 
- Ledelsen fortæller om tanker og overvejelser 
- Information om forældremøde fra den 6.3. 

 

Information Lonnie 15 min 

Referat: 
Lonnie gjorde rede for processen omkring evt. overflytning af 
M1 til en anden skole med kat 1. 
Sabine fortalte om processen og det møde der blev afholdt med 
forældre - der var overvejende stemning for et skift, især hvis 
klassen kunne komme samme sted hen.  
Forældregruppen er inviteret til orienterende møde på 
Kildevæld Skole. 
 

   

5) Personalenyt 
- Ansættelser: To lærere er stoppet i udskolingen, der er 

lavet en fastansættelse og en midlertidig ansættelse. 
- En kommende barsel på skoledelen. 
- Yderligere ansættelse afhænger lidt af økonomien 
- Fravær.  
- Initiativer.  
 

Information Lonnie 
Marianne 

10 min 

Referat: 
Der er intet andet end det ovenstående.  
Orientering om skolens arbejde vedr. fravær både MED-
udvalget og i TRIO’en.  
 
 

   

 
P A U S E 

 

  10 min 

6) Aktuelt. Hvad rører sig i afdelingerne?  
 
- Mellemteam (Engen 3) / Fritidsklubben 
- Engen 1 
- Engen 2 
- Udskoling (Engen 3 og Store Engen) / Klubben 

Gennemgang 
 

Marianne 
 
 
Inge 
Lonnie 
Morten H 
Maria/Lonnie 

20 min 



 

Engskolen 
- Specialskolen på Vesterbro 
Haderslevgade 6 
1671 Kbh. V 
Tlf: 3322 4306 
www.engskolen.kk.dk 

 

3 
 

- Tiltag for at søge fonde til kommende skitur(e) 
 

Mulighed for supplerende kommentarer eller spørgsmål. 
 

- Mellemteam (Engen 3) / Fritidsklubben. Personalet er 
optaget af at arrangere aktiviteter ud af huset, da 
børnene synes de er blevet store og derfor gerne vil 
noget af det de andre store laver. Børnemøde i denne 
uge hvor børnene kom med gode forslag til nye 
aktiviteter.  

 
- Engen 1 – her arbejdes på at skabe nye færdigheder hos 

eleverne, da de jo bl.a skal lære at gå i skole – desuden 
arbejdes der på at skabe rum til aktiviteter på tværs af 
grupperne.  

- Engen 2 – hele etagen er sammentømret på tværs af 
grupperne. Bliver også venner på tværs af grupperne. 
Tre grupper skal på lejrskole i Kattingeværk sammen.  

 
- Udskoling (Engen 3 og Store Engen) / Klubben.  Æ’erne 

skal snart på lejrskole til Hamborg. Klubben – skituren gik 
godt, trods svær start med at finde hytterne. Busturen er 
lang. Men ellers en god tur.  

 
- Tiltag for at søge fonde til kommende skiture: der er 

nedsat en ny fondsøgningsgruppe, som allerede er i 
gang.  

 
Arbejdsfællesskabet opleves stærkt i hele huset – alle hjælper til 
når der brug for det... 
 

   

7) Organisering af fritidstilbuddet kommende skoleår 
- Igangværende drøftelse på pædagogernes møde 
- Hvad er den brændende platform – hvad skal vi have 

fundet løsninger på for fortsat at være et attraktivt og 
udviklende fritidstilbud? 

- Hvilke klasser/grupper hører til i hvilke afdelinger? 
 

 Marianne 20 min 

Referat: 
Marianne gjorde rede for baggrunden for denne orientering. 
Der er tegner sig et billede af at mange af de nuværende børn 
på Engen 2 og Engen 3 vil være i klubbørn/unge.  
Hvad vejer tungest? Aktiviteterne eller relationerne?  
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Hvordan bliver børnene hørt? Det kunne være på et 
børnemøde.   
 
Forældre fortæller at nogle fravælger klubben pga relationerne 
mellem eleverne.  
 
Hvis der er nogle der har gode idéer vedr. den fremtidige 
organisering må man gerne melde tilbage til Marianne 
 

8) Personalegruppens ønske om en bredere repræsentation i 
bestyrelse og forældreråd 
- Det er blevet efterspurgt om ikke man kan lave et princip 

for det? 
- Det er også anført, at der jo er tale om en demokratisk 

proces, når der vælges til bestyrelsen. 
- Så hvordan kan vi balancere det? 
- Et princip er et pejlemærke og ikke en regel, derfor 

mener ledelsen ikke, der er en diskrepans mellem de to 
 

Drøftelse Marianne 15 min 

Referat: 
Marianne redegjorde baggrunden. 
Valg i valget – der gøres rede for at vi kan lave et valg. 
Hvad er det vi ikke får dækket? Er der nogle emner vi ikke får 
dækket?   
Opfordre til at der i tiden op til næste valg bliver gjort mere 
opmærksom på arbejdet i skolebestyrelsen.  
Er det faktisk fremmødet der er en udfordring og ikke de valgte? 
Claudia laver et forslag til en ny valgprocedure. 
 
 

   

9) Revision af de to principper 
(a) Princip om brugen af elevplaner 

Vedhæftet. Skolen og MED udvalget har kigget på 
det eksisterende og peger på tilretninger, der er 
nødvendige for, at princippet kobler sig på den 
aktuelle lovgivning og praksis. 
Forslaget vedhæftes som bilag. 

 
(b) Princip om udskoling og udslusning 

Vedhæftet som bilag med skolens forslag til 
rettelser/tilpasning.  

Drøftelse - 
beslutning 

Lonnie 15 min 

Referat: 
a)  
Udvikling over tid skal fremgå af planen – dog ikke skal der ikke i 
princippet stå hvordan vi gør (den røde skrift...) 
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b) 
Afsnittet om uddannelsesparathedsvurdering slettes, da det 
ikke længere er gældende. Vi mangler dog retningslinjer for 
hvad vi så gør.  
Vi lader afsnittet om efterværn blive stående, men 
omformulerer at det er ønskeligt.  
Princippet – skrives om og genfremsendes til næste møde. 
 
10) Forældrekommunikation  

- Er der noget vi skal have drøftet og fundet en plan for? 
 

Drøftelse Marianne 5 min 

Referat: 
Intet 
 

   

11) Nyt fra specialskolenetværket? 
 

Information Lotte 
Solvejg 

5 min 

Referat: 
Seneste møde blev aflyst lige inden afholdelsen. 
Der er desværre ikke kræfter i netværket få forholdt sig til 
specialanalysen. 
 

   

12) Meddelelser 
- Fra formanden 
- Fra personalet 
- Fra ledelsen 

 

Information  5min 

Referat: 
- Ledelsen: Den faglige chef Gitte Lohse kommer på besøg 

på Engskolen vedr.  vores arbejde med fravær. 

   

13) Punkter til kommende møder 
- Nyt princip om skærm, it og strategi 

Det er aftalt at der udformes et forslag med baggrund i 
diverse drøftelser i personalegrupperne og bestyrelsen, 
så vi har noget mere konkret at tale om. Punktet kommer 
med i starten af det kommende skoleår. 
 

Information   

Referat: 
 

   

14) Datoer kommende møder: 
- 24. april 
- 29. maj 

Information   

15) Eventuelt 
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- Madskolen: Forældre fortæller at det er svært vide om 
man har betalt, da der ikke rykkes for manglende 
betaling. 

 

 
Venlig hilsen Lonnie og Marianne 
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